

2012-2015 重點大事回顧 Review of Key Events

2012年4月
Apr 2012

推出2012-13年度
資助婦女發展計劃
Launching of the Funding Scheme
for Women's Development 2012-13



2012年12月
Dec 2012

舉辦婦女事務委員會2012
「凝聚婦女智慧 邁向美好未來」研討會
The Women's Commission Conference
2012 on "Bringing Together Women's
Wisdom for a Better Future"



2013年3月
Mar 2013

於二零一三年國際婦女節慶祝
酒會舉行性別主流化嘉許典禮
Presentation Ceremony of the
Gender Mainstreaming Award
at the International Women's
Day Reception 2013



2014年10月
Oct 2014

舉辦慶祝「自在人生自學計劃」十周年宣傳活動
Publicity Programme for 10th anniversary of the Capacity Building Mileage Programme



2014年10月
Oct 2014

婦委會主席參加了香港特別行政區的代表團，以中國代表團成員身份出席了二零一四年十月於瑞士日內瓦舉行的聯合國消除對婦女一切形式歧視公約委員會對香港特區實施《消除對婦女一切形式歧視公約》第三次報告的審議會
The Women Commission's Chairperson joined the HKSAR Team, acting as part of the Chinese Delegation to attend the hearing held by the Convention on the Elimination of All Forms of Discrimination against Women Committee in Geneva, Switzerland



2015年1月
Jan 2015

在2015年施政報告中，行政長官宣布接納婦委會的建議，要求所有決策局及部門由2015-16年度開始，在制定主要政府政策及措施時須參考「性別主流化檢視清單」及應用性別主流化，以及把委任女性加入政府諮詢及法定組織的百分比由30%提高至35%

The Chief Executive accepted the Commission's recommendation in the 2015 Policy Address that all bureaux and departments should be required to refer to the the Gender Mainstreaming Checklist and apply gender mainstreaming to formulating major government policies and initiatives, and the appointment rate of women to government advisory and statutory bodies should be raised from 30% to 35%



The background of the entire page is a dynamic water splash in shades of light blue and white. Overlaid on this is a semi-transparent dark blue shape that contains the main text. In the background, a clock face is visible, with the numbers 2, 3, and 4 clearly legible. The overall aesthetic is clean, modern, and energetic.

超越過去

Raising the bar

在2015年施政報告中，行政長官接納婦女事務委員會的建議，要求所有決策局及政府部門由2015-16年度起，將委任女性出任諮詢及法定組織成員的性別基準提升至35%，貫徹履行自2004年起許下的承諾。當初制定委任女性出任諮詢及法定組織成員的性別基準目標為25%，及後於2010年提高至30%。特區政府將會繼續鼓勵更多女性參與諮詢及法定組織的工作，共同實現將性別基準提升至35%的目標。

When the Chief Executive announced in his 2015 Policy Address that the Government had accepted the recommendations of the Commission that, from 2015-16, the appointment rate of women to government advisory and statutory bodies would be raised to 35%, it was maintaining a commitment that began in 2004. The initial 25% target for female appointees to ASBs was upped to 30% in 2010. The Government will continue to encourage more women to participate in the work of the SAR's advisory and statutory bodies to work towards the 35% target.

2012-2015年 重點大事回顧

Review of Key Events 2012-2015

> 2012

- 2012年3月至6月**
Mar – Jun 2012

與區議會主席，副主席及性別課題聯絡人進行會議
Meeting with the Chairmen, Vice-chairmen and Gender Focal Points of District Councils
- 2012年3月**
Mar 2012

參與由國務院婦女兒童工作委員會及中華全國婦女聯合會在北京合辦的「中國婦女兒童十年發展成就展」開幕禮
Attended the “Exhibition on the Achievements of Chinese Women and Children in the Past Decade” co-organised by the National Working Committee on Children and Women and the All-China Women’s Federation in Beijing

到新加坡進行考察
Study Visit to Singapore
- 2012年4月至2013年3月**
Apr 2012 – Mar 2013

推出2012-13年度資助婦女發展計劃
Launching of the Funding Scheme for Women’s Development 2012-13
- 2012年4月**
Apr 2012

就以立法形式推行「共同父母責任模式」舉行公眾諮詢論壇
Consultation Session on Whether to Implement Joint Parental Responsibility by Legislative Means
- 2012年5月至2013年1月**
May 2012 – Jan 2013

「非政府機構提供的婦女服務」巡迴展覽
Exhibition on Services for Women Provided by Non-Governmental Organisations
- 2012年6月**
Jun 2012

出版《香港女性統計數字2011》
Publishing Hong Kong Women in Figures 2011
- 2012年8月**
Aug 2012

與平等機會委員會合辦「防止性騷擾大學論壇」
Forum on Preventing Sexual Harassment in Universities jointly organised with the Equal Opportunities Commission

舉辦婦女事務委員會2012研討會前交流會
Exchange Session with the women’s groups on the Women’s Commission Conference 2012
- 2012年9月至2014年2月**
Sep 2012 – Feb 2014

進行區議會探訪
Visit to District Councils

- 2012年11月至
2013年3月
Nov 2012 –
Mar 2013** — 為人力資源經理會舉辦了性別主流化的簡介會
Promotion on Gender Mainstreaming at Human Resources Managers' Club Meetings
- 2012年12月
Dec 2012** — 舉辦婦女事務委員會2012「凝聚婦女智慧 邁向美好未來」研討會
The Women's Commission Conference 2012 on "Bringing Together Women's Wisdom for a Better Future"

> 2013

- 2013年3月
Mar 2013** — 於二零一三年國際婦女節慶祝酒會舉行性別主流化嘉許典禮
Presentation Ceremony of the Gender Mainstreaming Award at the Reception to celebrate International Women's Day 2013
- 推出性別主流化的電視宣傳短片
Launching of Television Announcement of Public Interest on Gender Mainstreaming
- 2013年4月至
2014年3月
Apr 2013 –
Mar 2014** — 推行2013-14年度資助婦女發展計劃
Launching of the Funding Scheme for Women's Development 2013-14
- 2013年4月
Apr 2013** — 宣傳預防家務勞損
Promotion for Prevention of Household Duty-related Injuries
- 2013年6月至
10月
Jun – Oct 2013** — 「性別主流化」巡迴展覽
Roving Exhibition on Gender Mainstreaming
- 2013年6月
Jun 2013** — 進行「運用時間模式及婦女就業統計調查」
Commencement of Survey on the Time Use Patterns and Women's Employment
- 2013年9月至
2014年5月
Sep 2013 –
May 2014** — 推行2013-14防止性騷擾校園教育計劃講座
Launching of the Anti-sexual Harassment School Programme 2013-14

> 2014

- 2014年3月
Mar 2014** — 出版《香港女性統計數字2013》
Publishing Hong Kong Women in Figures 2013
- 製作婦委會短片
Production of Women's Commission's Short Video
- 2014年4月至
2015年3月
Apr 2014 –
Mar 2015** — 推出2014-15年度資助婦女發展計劃
Launching of the Funding Scheme for Women's Development 2014-15

- 2014年9月至
2015年7月
Sep 2014 –
Jul 2015** — 推行2014-15防止性騷擾校園教育計劃
Launching of the Anti-sexual Harassment School Programme 2014-15
- 2014年10月
Oct 2014** — 推出「婦女就業資訊站」
Launching of the Women Employment Website
- 舉辦慶祝「自在人生自學計劃」十周年宣傳活動
Publicity Programme for 10th anniversary of the Capacity Building Mileage Programme
- 2014年10月
Oct 2014** — 婦委會主席參加了香港特別行政區的代表團，以中國代表團成員身份出席了二零一四年十月於瑞士日內瓦舉行的聯合國消除對婦女一切形式歧視公約委員會對香港特區實施《消除對婦女一切形式歧視公約》第三次報告的審議會
The Women Commission's Chairperson joined the HKSAR Team, acting as part of the Chinese Delegation to attend the hearing held by the Convention on the Elimination of All Forms of Discrimination against Women Committee in Geneva, Switzerland
- 2014年12月
Dec 2014** — 勞工及福利局和社區投資共享基金委員會主辦2014年社區投資共享基金論壇，婦委會為合辦機構。
The Labour and Welfare Bureau and Community Investment And Inclusion Fund Committee jointly organized the CIIF Forum 2014, WoC was the co-organiser.
- ## > 2015
- 2015年1月
Jan 2015** — 在2015年施政報告中，行政長官宣布接納婦委會的建議，要求所有決策局及部門由2015-16年度開始，在制定主要政府政策及措施時須參考「性別主流化檢視清單」及應用性別主流化，以及把委任女性加入政府諮詢及法定組織的百分比由30%提高至35%
The Chief Executive accepted the Commission's recommendation in the 2015 Policy Address that all bureaux and departments should be required to refer to the the Gender Mainstreaming Checklist and apply gender mainstreaming to formulating major government policies and initiatives, and the appointment rate of women to government advisory and statutory bodies should be raised from 30% to 35%
- 2015年3月
Mar 2015** — 出版《性別主流化》手冊
Publishing Gender Mainstreaming Guidebook
- 2015年5月
May 2015** — 推出2015-16年度資助婦女發展計劃(第一輪)
Launching of the Funding Scheme for Women's Development 2015-16 (First Round)
- 2015年7月
Jul 2015** — 公布有關運用時間模式及婦女就業統計調查結果
Release of Findings of Survey on Time Use Patterns and Women's Employment
- 2015年10月
Oct 2015** — 推出2015-16年度資助婦女發展計劃(第二輪)
Launching of the Funding Scheme for Women's Development 2015-16 (Second Round)
- 2015年10月
Oct 2015** — 與香港電台合作推出一連十集的《行行女狀元》五分鐘電視特輯
Launching of a 10-episode five - minute television series "Working Women 2015", in collaboration with RTHK